
 

 
Addendum #3 
 
The purpose of this Addendum No. 3 below hereto is to provide answers to questions raised. 
 
Question: 
The response for Question 2 Item M2 in Addendum #2 states that “ISED is aware of the iOS limitations 
and bidders are not required to provide data collected from iOS devices in order to comply with 
requirements of this RFP.” However, Section R1.4 states the following requirement: "The data collected 
by the RF spectrum data-collecting smartphones includes, at a minimum, the mandatory data fields 
listed in Annex D." Annex D includes over mandatory fields marked as required for iOS. Can you please 
clarify as to whether this will affect if a bidder is compliant and can participate in in the RFP? 
 
Response: 
The mandatory iOS fields listed in ANNEX D only apply if the bidder is providing data collected from iOS 
devices. Because this RFP does not specify a mandatory OS, the bidder may choose to provide data 
collected solely from Android devices insofar as this data satisfies all other requirements identified in 
this RFP. This would constitute a compliant response. The bidders are welcome to provide additional 
data from either iOS or Android above and beyond the requirements set out in the RFP. 
 
ALL OTHER TERMS AND CONDITIONS OF THE SUBJECT RFP REMAIN UNCHANGED AND IN EFFECT 
 
 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Le but de cet addenda n° 3 ci-dessous est de fournir des réponses à des questions soulevée. 
  
Question : 
La réponse à la question 2, article O2, dans l'Addendum n° 2, indique que « L'ISDE est conscient des 
limitations d'iOS et les soumissionnaires ne sont pas tenus de fournir des données collectées à partir 
d'appareils iOS pour se conformer aux exigences de cette DP. » Cependant, la section C1.4 présente 
l'exigence suivante : « Les données collectées par les téléphones intelligents collecteurs de données 
d’utilisation du spectre RF comprennent, au minimum, les champs obligatoires énumérés à l’annexe D. » 
L'Annexe D comprend plusieurs champs obligatoires marqués comme requis pour iOS. Pouvez-vous 
clarifier si cela aura un impact sur la conformité d'un soumissionnaire et sa participation à cette DP ? 
  
Réponse : 
Les champs obligatoires d’iOS répertoriés à l'ANNEXE D s'appliquent uniquement si le soumissionnaire 
fournit des données collectées à partir d'appareils iOS. Étant donné que cette DP ne spécifie pas un 
système d'exploitation obligatoire, le soumissionnaire peut choisir de fournir des données collectées 
uniquement à partir d'appareils Android dans la mesure où ces données satisfont à toutes les autres 
exigences identifiées dans cette DP. Cela constituerait une réponse conforme. Les soumissionnaires sont 
invités à fournir des données supplémentaires à partir d'iOS ou d'Android, bien au-delà des exigences 
présentées dans la DP. 
  
TOUS LES AUTRES TERMES ET CONDITIONS DE LA DDP EN SUJET RESTENT INCHANGÉS ET EN VIGUEUR 
 


